
 

 

ΔΕΥΤΕΡΑ 26 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2024   Τεύχος 1346

> INΤUITIVE MACHINES
Επιτυχής προσελήνωση για τον "Οδυσσέα",  

εκτόξευση για τη μετοχή

> LOGGERHEAD VENTURES
Νέο fund με κεφάλαια €10 εκατ. και τη συμβολή 

της ΕΑΤΕ στην ελληνική startup σκηνή

> ΝΑΥΤΙΛΙΑ
Το χέρι στην τσέπη βάζει  

ο Γιάννης Κούστας

> EDITORIAL: Μάθε, παιδί μου, γράμματα ! (part 1)

> ΒnSECRET: Η λύση του… partner για τις μικρές κατασκευαστικές

> ΔΕΗ
Ψάχνει ειδικό σύμβουλο για την επένδυση των €180 εκατ. στην αντλησιοταμίευση

ΤΟ ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΟ
ΕΠΙΧΕΙΡΗΜΑΤΙΚΟ

 NEWSLETTER



2

 

Editorial
ΜΆΘΕ, ΠΆΙΔΙ ΜΟΥ, ΓΡΆΜΜΆΤΆ ! 
(PART 1)
Την Παρασκευή, είχα την τιμή από την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή, να συμμετέχω σε συζήτηση, στην Δημοτική Βι-
βλιοθήκη Κοζάνης, για τη δίκαιη μετάβαση της Δυτι-
κής Μακεδονίας, εν όψει της απολιγνιτοποίησης της 
περιοχής.
Στην κατάμεστη αίθουσα της Βιβλιοθήκης, ήταν έντονη 
η παρουσία μαθητών της τρίτης τάξης από τοπικά λύ-
κεια. Αφού άκουσαν τις τοποθετήσεις ευρωβουλευτών, 
εκπροσώπων τοπικών και κρατικών φορέων, αλλά και 
συνδικαλιστών, τους έκανα την πολύ απλή ερώτηση:
“Τι καταλάβατε από όλα αυτά;”.
Όχι και πολλά.
Την απάντησή τους τη βρήκα απόλυτα λογική.
Όχι μόνο, διότι ένα κομμάτι των λεχθέντων ήταν ξύ-
λινο, αλλά και γιατί το υπόλοιπο κομμάτι ήταν κατα-
νοητό μόνο σε όλους εμάς, που βρισκόμαστε και λει-
τουργούμε καθημερινά μέσα στο ευρύτερο ίδρυμα του 
συστήματος.
Ναι, εκεί, όπου έχουμε συνηθίσει να μιλάμε με όρους 
και λέξεις, τις οποίες καταλαβαίνουμε μεν, αλλά δεν θα 
χρησιμοποιούσαμε σε μια συζήτηση με φίλους, δε.
Διότι, και παρά τις φιλότιμες προσπάθειες των Βρυξελ-
λών και τα ειδικά προγράμματα, που τρέχουν για την 
ενημέρωση των κατοίκων της περιοχής, υπάρχει κάτι 
σημαντικό, το οποίο λείπει:
Για να διαμορφώσεις το κατάλληλο περιεχόμενο για το 
κοινό, στο οποίο θέλεις να απευθυνθείς, πρέπει - πρώ-
τα απ΄ όλα - να έχεις μιλήσει μαζί του. Να έχεις κατα-
γράψει τους προβληματισμούς του, τις ανησυχίες του, 
τις φιλοδοξίες του.
Να έχεις καταλάβει πρώτα εσύ, τι κατανοεί το κοινό 
αυτό και πώς αντιμετωπίζει τα θέματα, τα οποία θέλεις 
να θίξεις, μιλώντας του.
Και, ξέρετε, όοολη αυτή την προσπάθεια και διαδικα-
σία πρέπει να την ακολουθούν πρωτίστως οι εκπρόσω-
ποί μας στα κοινοβούλια - εθνικό και ευρωπαϊκό -, οι 
επικεφαλής δημόσιων φορέων, αλλά και οι ίδιοι οι εκ-
παιδευτικοί. Διότι σωστή ήταν η παρέμβαση της κα-
θηγήτριας των παιδιών γύρω από το πώς τα προσεγ-
γίζουμε, αλλά και η ίδια δεν πρέπει να ξεχνάει ότι έχει 
τη δική της ευθύνη για τον τρόπο, με τον οποίο μεταδί-
δει τη γνώση.
Υποσχέθηκα στα παιδιά να τα ξαναπούμε.
Στη γλώσσα τους.
Απλά πράγματα.
 
Νεκτάριος B. Νώτης
nectarios@notice.gr

> ΤΕΧΝΗΤΗ ΝΟΗΜΟΣΥΝΗ
ΕΠΙΦΥΛΆΚΤΙΚΟΙ 2 ΣΤΟΥΣ 3 
ΕΛΛΗΝΕΣ
Ένας στους τρεις Έλληνες χρησιμο-
ποιεί ήδη το ChatGPT, ωστόσο δύο 
στους τρεις δηλώνουν επιφυλακτι-
κοί απέναντι στον αντίκτυπο που θα 
έχει η διευρυμένη χρήση της Τεχνη-
τής Νοημοσύνης στην κοινωνία και 
στη ζωή μας. Σύμφωνα με Πανελ-
λαδική Έρευνα της Focus Bari, η 
αναλογία των Ελλήνων που έχουν 
λογαριασμό ChatGPT συνεχώς αυ-
ξάνεται: από 21% τον Ιούλιο του 2023 
στο 30% τον Φεβρουάριο του 2024. 
Το χρησιμοποιούν, δε, για πλειάδα 
θεμάτων, για την εργασία και για τις 
σπουδές από φοιτητές.

ΠΡΟΣΟΧΗ ΣΤΟΝ ΤΡΟΠΟ 
ΧΡΗΣΗΣ
Επιπλέον, ενώ το Chat GTP θεωρεί-
ται ένα εργαλείο εύκολο στη χρήση, 
το οποίο γλιτώνει χρόνο και κόπο, 
οι χρήστες του θεωρούν σε μεγάλο 
βαθμό ότι χρειάζεται προσοχή στον 
τρόπο χρήσης, καθώς οι απαντήσεις 
του συχνά είναι απλοϊκές και χρειά-
ζονται επαλήθευση.

ΆΝΔΡΕΣ & ΓΥΝΆΙΚΕΣ
Σύμφωνα με τα ευρήματα της Focus 
Bari, αν και οι Έλληνες είναι ακόμα 
μοιρασμένοι ως προς το πως θα 
επηρεάσει η Τεχνητή Νοημοσύνη, οι 
άντρες δείχνουν να έχουν πιο θετι-
κή στάση, σε σύγκριση με τις γυναί-
κες. Σε ό,τι αφορά τις ηλικίες, το το-
πίο δεν είναι τόσο ξεκάθαρο, καθώς 

οι διαφορές είναι οριακές, αν και οι 
νεαρές ηλικίες (gen Z & millennials) 
χρησιμοποιούν το ChatGPT σε μεγα-
λύτερο βαθμό.
Όπως δείχνει η έρευνα, οι χρήστες 
του ChatGPT, οι οποίοι κυρίως χρη-
σιμοποιούν τη δωρεάν έκδοση, ξε-
κίνησαν σχετικά πρόσφατα, αλλά το 
χρησιμοποιούν αρκετά συχνά, κυρί-
ως για θέματα δουλειάς, σπουδών, 
αλλά και για άλλα θέματα, που εμπί-
πτουν στα ενδιαφέροντά τους.

ΙΚΆΝΟΠΟΙΗΣΗ...
Η πλειοψηφία των Ελλήνων δηλώ-
νουν αρκετά ικανοποιημένοι από το 
ChatGPT, καθώς το βρίσκουν εύ-
κολο στη χρήση, ενώ απαντούν 
ότι τους γλυτώνει κόπο και χρόνο. 
Ωστόσο, όπως υποστηρίζουν, πρέ-
πει κανείς να ξέρει να το χειρίζε-
ται καλά και να θέτει τις κατάλληλες 
ερωτήσεις, για να έχει maximum 
όφελος και οι απαντήσεις να είναι 
σωστές και εμπεριστατωμένες.

... ΚΆΙ ΕΠΙΦΥΛΆΞΕΙΣ
Υπάρχουν, πάντως και αρκετοί, που 
αμφισβητούν την αξιοπιστία του και 
δηλώνουν ότι οι απαντήσεις πρέπει 
πάντα να επαληθεύονται. Η επιφυ-
λακτικότητα συνδέεται άμεσα και με 
την ανησυχία ότι το ChatGPT μπορεί 
να κάνει τους ανθρώπους να μην 
σκέφτονται, να μην εξελίσσονται και 
να μην καλλιεργούνται.
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BnSECRET

Η ΛΥΣΗ ΤΟΥ… PARTNER 
ΓΙΆ ΤΙΣ ΜΙΚΡΕΣ 
ΚΆΤΆΣΚΕΥΆΣΤΙΚΕΣ
Είναι γνωστό πως στις κατασκευές 
υπάρχει έλλειψη εργατικού 
δυναμικού. Οι big του κλάδου 
ψάχνουν λύσεις προκειμένου 
να φέρουν εις πέρας τα μεγάλα 
έργα και το ανεκτέλεστο που έχει 
φτάσει σε ύψη ρεκόρ. Έτσι λοιπόν, 
όπως μαθαίνει το BnB Daily, οι 
μεγαλύτερες εταιρείες που δεν 
έχουν κατασκευαστικό βραχίονα 
προσεγγίζουν τις μικρότερες 
(Δομική Κρήτης, Έκτερ κ.ά.) 
ώστε να αποκτήσουν στρατηγική 
σχέση με τη μορφή "partnership" 
στα κατασκευαστικά έργα. Οι 
συζητήσεις εξελίσσονται και 
φαίνεται πως με αυτόν τον τρόπο θα 
καλυφθεί μέρος των αναγκών της 
αγοράς.

Το απόλυτο 
B2B portal,
για τον κλάδο 
HO.RE.CA
horecaopen.com

Αναστάσιος Μάνος, 
πρόεδρος & CEO, 
Dotsoft

> DOTSOFT
ΆΝΤΛΗΣΕ €2 ΕΚΆΤ. ΆΠΟ ΤΗΝ ΆΜΚ  
- ΠΟΥ ΚΆΤΕΥΘΥΝΟΝΤΆΙ ΤΆ ΚΕΦΆΛΆΙΆ
Συνολικά €776.517 χρησιμοποιήθηκαν 
έως το Δεκέμβριο 2023, από τα κεφά-
λαια ύψους €2 εκατ. που αντλήθηκαν στο 
πλαίσιο της αύξησης μετοχικού κεφαλαί-
ου της Dotsoft, όπως αναφέρει σε ανα-
κοίνωσή της η εταιρεία.
Αυτά αναλύονται ως εξής:
• €273.911 για την αγορά εξοπλισμού 

για τα έργα έξυπνων πόλεων που 
ανέλαβε

• €168.005 για την αγορά εξοπλισμού 
ψηφιοποίησης για την υλοποίηση κε-
ντρικών μεγάλων έργων στα οποία 
συμμετείχε

• €255.925 για την εκτέλεση του επεν-
δυτικού σχεδίου μετεγκατάστασης 
της εταιρείας στα νέα της γραφεία

• €75.790 για την ενίσχυση του προσω-
πικού της εταιρείας με στελέχη υψη-
λής εμπειρίας και τεχνογνωσίας σε 
Αθήνα και Θεσσαλονίκη

• €2.886 για την εκτέλεση επενδυτι-
κού σχεδίου διάρκειας 24 μηνών εκ-
συγχρονισμού των προϊόντων της 
εταιρείας που αφορά τα συνδρομητι-
κά πακέτα εφαρμογών για τις λύσεις 
έξυπνων πόλεων

ΥΠΟΛΟΙΠΟ ΠΟΣΟ
Με απόφαση του ΔΣ την 08/01/2024, 
η χρήση του υπόλοιπου ποσού των 
€104.159 των αντληθέντων κεφαλαί-

ων και η υλοποίηση των αντίστοιχων 
σκοπών για τους οποίους προοριζό-
ταν η άντληση τους θα ολοκληρωθεί ως 
ακολούθως:
• €72.164 για την αγορά εξοπλισμού για 

τα έργα έξυπνων πόλεων που ανέλα-
βε η εταιρεία έως το τέλος του Ιουνί-
ου 2024

• €31.995 για την αγορά εξοπλισμού 
ψηφιοποίησης για την υλοποίηση κε-
ντρικών μεγάλων έργων στα οποία 
συμμετέχει η εταιρεία έως το τέλος 
του Ιουνίου 2024

Επιπρόσθετα, απομένει να ολοκληρω-
θεί η χρήση του υπόλοιπου ποσού των 
€1.121.324 των αντληθέντων κεφαλαί-
ων και η υλοποίηση των αντίστοιχων 
σκοπών για τους οποίους προοριζό-
ταν η άντληση τους, όπως αναλύεται 
κάτωθι:
• €424.210 για την ενίσχυση του προ-

σωπικού της με στελέχη υψηλής 
εμπειρίας και τεχνογνωσίας σε Αθή-
να και Θεσσαλονίκη έως το τέλος του 
Ιουνίου 2024

• €697.114 για την εκτέλεση επενδυτι-
κού σχεδίου διάρκειας 24 μηνών εκ-
συγχρονισμού των προϊόντων της 
που αφορά τα συνδρομητικά πακέ-
τα εφαρμογών για τις λύσεις έξυ-
πνων πόλεων έως το τέλος του Ιου-
νίου 2025

https://www.horecaopen.com/
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> INTRAKAT
ΣΥΜΒΆΣΗ €9,75 ΕΚΆΤ. ΓΙΆ ΤΗΝ ΨΗΦΙΟΠΟΙΗΣΗ ΤΗΣ ΔΙΚΆΙΟΣΥΝΗΣ

Η Intrakat υπέγραψε εκτελεστική σύμβαση 
συμφωνίας – πλαισίου, διάρκειας 3 ετών, 
με την "Κοινωνία της Πληροφορίας", προϋ-
πολογισμού ύψους €9,75 εκατ., με δικαίω-
μα προαίρεσης έως το ποσό των €14,7 εκατ. 
για την υλοποίηση τμήματος του μεγάλου έρ-
γου "Ψηφιοποίηση Αρχείων Δεδομένων του 
Υπουργείου Δικαιοσύνης", τα οποία ξεπερ-
νούν σε αριθμό τις 300 εκατ. σελίδες.

ΨΗΦΙΆΚΟ ΆΠΟΘΕΤΗΡΙΟ
Σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση, στο πλαί-
σιο της σύμβασης θα αναπτυχθεί ένα Ψηφι-
ακό Αποθετήριο που θα αντικαταστήσει τα 
υφιστάμενα έγχαρτα αρχεία των κατά τό-
πους Δικαστηρίων ή Εισαγγελιών και θα 
συνδέεται με τα πληροφοριακά συστήμα-
τα του υπουργείου Δικαιοσύνης. Όταν τε-
θεί σε λειτουργία, θα τελεί υπό τη διαχείρι-
ση του υπουργείου Δικαιοσύνης, μέσω του 
οποίου θα παρέχεται πρόσβαση στα ψηφια-
κά αρχεία. Έτσι, μετά την υλοποίηση του έρ-
γου δεν θα είναι απαραίτητες οι χρονοβόρες 
αναζητήσεις έγχαρτων αρχείων στα τοπικά 
Δικαστήρια ή τις Εισαγγελίες.

ΨΗΦΙΟΠΟΙΗΣΗ ΆΡΧΕΙΩΝ
Συγκεκριμένα, αντικείμενο του έργου αποτε-
λεί η ψηφιοποίηση των αρχείων του υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης πλήθους, φορέων του 
Υπουργείου ανά την επικράτεια, όπως Ει-
ρηνοδικεία, Εισαγγελίες, Πρωτοδικεία και 
Πταισματοδικεία. Περιλαμβάνει τόσο τη σά-
ρωση των αρχείων, όσο και την καταχώριση 

τους σε Πληροφοριακό Σύστημα Διαχείρισης 
διαδικασιών, Εγγράφων και Ψηφιακών Αρ-
χείων και Ψηφιακής Αρχειοθέτησης (Ψηφι-
ακό Αποθετήριο), το οποίο θα αναπτυχθεί στο 
πλαίσιο του έργου.

ΨΗΦΙΟΠΟΙΗΣΗ 40 ΕΚΆΤ. ΣΕΛΙΔΩΝ
Μέσω web services, το σύστημα θα παρέχει 
τη δυνατότητα αξιοποίησης των ψηφιοποιη-
μένων αρχείων και από άλλα πληροφορια-
κά συστήματα του Υπουργείου. Συνολικά, η 
Intrakat θα ψηφιοποιήσει περίπου 40 εκατ. 
σελίδες, με πρόβλεψη για τεκμηρίωση με 
μεταδεδομένα και βελτίωση της ποιότητας 
των σαρωμένων εγγράφων.

ΧΡΗΜΆΤΟΔΟΤΗΣΗ  
ΆΠΟ ΤΟ ΤΆΜΕΙΟ ΆΝΆΚΆΜΨΗΣ
Επίσης, η εταιρεία θα παρέχει δωρεάν υπη-
ρεσίες εγγύησης για δύο έτη από την οριστι-
κή παράδοση του έργου, στο οποίο θα απα-
σχοληθούν πάνω από 130 άτομα. Το έργο θα 
υλοποιηθεί με χρηματοδότηση από το Ευ-
ρωπαϊκό Ταμείο Ανάκαμψης, στο πλαίσιο 
του Ελλάδα 2.0.

Αλέξανδρος Εξάρχου, αντιπρόεδρος ΔΣ 
& CEO, Intrakat

Η Standard Chartered δεσμεύτηκε να επι-
στρέψει περισσότερα χρήματα στους μετό-
χους της, σε μία περίοδο κατά την οποία εστι-
άζει στις αναδυόμενες αγορές εντείνοντας τις 
προσπάθειες για βελτίωση των αποδόσεων 
και οργανωτικής απλούστευσης, σύμφωνα 
με το Bloomberg.

ΜΕΡΙΣΜΆ $0,21 ΆΝΆ ΜΕΤΟΧΗ
Η τράπεζα ανέφερε ότι τα προσαρμοσμένα 
κέρδη προ φόρων για το δ' τρίμηνο αυξή-
θηκαν κατά 63%, στα $1,06 δισ., ενώ ανακοί-
νωσε τελικό μέρισμα $0,21 ανά μετοχή, αυ-
ξάνοντας την πληρωμή ολόκληρου του έτους 
κατά 50%. Η Standard Chartered έκανε γνω-
στό ότι στοχεύει απόδοση 12% επί των ενσώ-
ματων ιδίων κεφαλαίων το 2026 και αύξη-
ση 5% έως 7% στα λειτουργικά έσοδα για το 
2024 έως το 2026.

ΟΡΓΆΝΩΤΙΚΕΣ ΆΛΛΆΓΕΣ
Η τράπεζα με έδρα το Λονδίνο ανέφερε ότι 
θα ξεκινήσει μια νέα επαναγορά μετοχών $1 
δισ. Επίσης, μέσω του προγράμματος Fit for 
Growth θα εξοικονομήσει περίπου $1,5 δισ. 
από δαπάνες τα επόμενα τρία χρόνια. Ωστό-
σο, θα προσθέσει αντίστοιχο ποσό στο κόστος 
για τις μόνιμες οργανωτικές αλλαγές.

ΕΝΙΣΧΥΣΗ ΜΕΤΟΧΗΣ
Ο Διευθύνων Σύμβουλος της τράπεζας, 
Bill Winters, ο οποίος εντάχθηκε στον όμι-
λο πριν από σχεδόν εννέα χρόνια, αναζητά 
τρόπους για να ενισχύσει τις αποδόσεις για 
τους επενδυτές και να ενισχύσει τη μετοχή, 
η οποία απώλεσε περισσότερο από 20% της 
αξίας της το περασμένο έτος.
"Έχω πλήρη επίγνωση της υποαπόδοσης της 
τιμής της μετοχής μας τους τελευταίους μή-

νες, η οποία πιστεύω ότι δεν αντικατοπτρίζει 
την πρόοδο που σημειώνουμε", δήλωσε από 
την πλευρά του ο πρόεδρος της Standard 
Chartered, Jose Vinals. "Τόσο το διοικητικό 
συμβούλιο, όσο και η διοικητική ομάδα επι-
κεντρώνονται απόλυτα στην παροχή σταθε-
ρής, μακροπρόθεσμης αξίας για τους μετό-
χους μας".

> STANDARD CHARTERED
ΆΛΜΆ ΣΤΆ ΚΕΡΔΗ, ΕΠΆΝΆΓΟΡΆ  
ΜΕΤΟΧΩΝ €1 ΔΙΣ.

Bill Winters, CEO, Standard Chartered
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Στην ενσωμάτωση της ευρωπαϊκής Οδηγί-
ας Pillar II για το παγκόσμιο ελάχιστο επίπε-
δο φορολόγησης προχωράει το Υπουργείο 
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών με το 
νομοσχέδιο που τέθηκε σε δημόσια διαβού-
λευση και προβλέπει τη θέσπιση ενός ελά-
χιστου φορολογικού συντελεστή για τις πο-
λυεθνικές επιχειρήσεις και τους ημεδαπούς 
ομίλους μεγάλης κλίμακας, ο οποίος μπορεί 
να οδηγήσει σε συμπληρωματικό φόρο έως 
της τάξεως του 15% επί των κερδών. 

ΟΔΗΓΙΆ
Συγκεκριμένα, πρόκειται για την ευρωπαϊ-
κή Οδηγία 2022/2523/ΕΕ (Pillar II), μέσω της 
οποίας η χώρα μας εναρμονίζεται με τις υπό-
λοιπες χώρες της ΕΕ και τη σχετική πρωτο-
βουλία του ΟΟΣΑ. 
Έτσι υιοθετείται ένα παγκόσμιο ελάχιστο 
επίπεδο φορολογίας, ένα ελάχιστο δηλαδή 
πραγματικό φορολογικό συντελεστή 15% για 
τις πολυεθνικές επιχειρήσεις και τους μεγά-
λους ομίλους. 
Μέχρι σήμερα έχει υιοθετηθεί από 132 χώ-
ρες και εφαρμόζεται υποχρεωτικά από 
1/1/2024 από τα κράτη-μέλη της ΕΕ.

ΤΙ ΆΛΛΆΖΕΙ
Η αλλαγή αφορά 
• πολυεθνικούς ομίλους επιχειρήσεων 
• ημεδαπούς ομίλους μεγάλης κλίμακας 

με ετήσιο κύκλο εργασιών πάνω από 
€750 εκατ. 

• Θα πρέπει υποχρεωτικά να φορολογού-
νται με ελάχιστο πραγματικό φορολογικό 
συντελεστή που δεν μπορεί να υπολεί-
πεται του 15%. 

Από το νέο σύστημα εξαιρούνται:
• οι διεθνείς οργανισμοί
• οι μη κερδοσκοπικοί οργανισμοί
• τα συνταξιοδοτικά ταμεία
Σημειώνεται ότι,
• ο φορολογικός συντελεστής για τις εται-

ρείες παραμένει 22%. Θα συνεχίσει, δε, 
να επηρεάζεται από μια σειρά άλλων πα-
ραμέτρων (φορολογικά κίνητρα, μετα-
φορές ζημιών κ.λπ.), που οδηγούν στην 
αυξομείωσή του. 

• όπως εκτιμά το ΥΠΕΘΟ δεν υπάρχει κίν-
δυνος να εγκαταλείψουν τη χώρα επι-
χειρηματικοί όμιλοι, διότι και τα υπόλοι-
πα κράτη έχουν επιβάλει ή θα επιβάλουν 
συμπληρωματικό φόρο όπου χρειαστεί.

ΣΤΟΧΟΣ
Σύμφωνα με το ΥΠΕΘΟ, με τις παρεμβάσεις 
αυτές περιορίζεται ο λεγόμενος “ανταγωνι-
σμός προς τα κάτω”, δηλαδή η εκμετάλλευση 
ιδιαίτερα από πολυεθνικούς ομίλους της δια-
φορετικής φορολογικής αντιμετώπισης από 
κράτος σε κράτος, προκειμένου να πληρώ-
νουν λιγότερους φόρους. 
Στην Ελλάδα, με στοιχεία του 2022, υπάρχουν: 
• 19 ελληνικοί επιχειρηματικοί όμιλοι 
• 900-950 θυγατρικές ξένων ομίλων 
που ξεπερνούν σε ενοποιημένο τζίρο τα €750 
εκατ. για τουλάχιστον 2 από τα 4 τελευταία έτη 
πριν το 2024.

ΕΠΙΠΛΕΟΝ ΕΣΟΔΆ
Με τα δεδομένα του 2022, υπολογίζεται πως 
τα επιπλέον φορολογικά έσοδα που θα συ-
γκεντρωθούν θα ανέρχονται σε έως €80 εκατ.

POS KAI ΤΆΜΕΙΆΚΕΣ
Παράλληλα, το ΥΠΕΘΟ εστιάζει στην ολοκλή-
ρωση της διαδικασίας για τα POS. Όπως είπε 
ο Υφυπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οι-
κονομικών, Χάρης Θεοχάρης, μιλώντας στη 
Διαρκή Επιτροπή Οικονομικών Υποθέσεων 
της Βουλής για τα πρόστιμα που θεσπίζονται 
για τυχόν καθυστερήσεις όσον αφορά τη δια-
σύνδεση των ταμειακών μηχανών με τα POS 
“Δεν θέλουμε να πάρουμε ούτε €1 από αυτά 
τα πρόστιμα, όμως δεν θα χαριστούμε σε κα-
νέναν ο όποιος δεν κάνει αυτά που πρέπει 
να κάνει”.

> ΥΠ. ΕΘΝΙΚΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΆΣ ΚΆΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ
ΣΕ ΔΙΆΒΟΥΛΕΥΣΗ O ΣΥΜΠΛΗΡΩΜΆΤΙΚΟΣ 
ΦΟΡΟΣ ΣΕ ΠΟΛΥΕΘΝΙΚΕΣ,  
ΤΡΕΧΕΙ Η ΔΙΆΣΥΝΔΕΣΗ ΤΩΝ POS

> DEUTSCHE TELEKOM
ΒΛΕΠΕΙ ΆΥΞΗΣΗ 
ΚΕΡΔΩΝ 6%  
ΓΙΆ ΤΟ 2024,  
ΣΤΆ €42,9 ΔΙΣ.
Κέρδη που θα συνεχίσουν να αυξάνονται 
και το 2024, μετά από ένα ισχυρό 2023, 
λαμβάνοντας ώθηση από την ανάπτυξη 
σε Γερμανία και ΗΠΑ, βλέπει η Deutsche 
Telekom, ο μεγαλύτερος πάροχος τηλε-
πικοινωνιών της Ευρώπης.
Τα προσαρμοσμένα κέρδη προ φόρων, 
τόκων και αποσβέσεων μετά τις μισθώ-
σεις αναμένεται να αυξηθούν κατά περί-
που 6% στα €42,9 δισ. το 2024, σύμφω-
να με την εταιρεία. Η μέση εκτίμηση των 
αναλυτών που συμμετείχαν σε έρευνα του 
Bloomberg έκανε λόγο για κέρδη €44,6 
δισ.  Η Deutsche Telekom παραδοσιακά 
αναθεωρεί προς τα πάνω τις προβλέψεις 
της καθ’ όλη τη διάρκεια του έτους. Ενδει-
κτικά, και το 2023 αναθεώρησε τις προ-
βλέψεις για τα κέρδη της τρεις φορές.

Η... ΣΥΝΗΘΗΣ ΆΞΙΟΠΙΣΤΙΆ
"Σε έναν κόσμο με πολλές προκλήσεις, 
παραδώσαμε αποτελέσματα πάλι με τη 
συνήθη αξιοπιστία μας το 2023", δήλω-
σε ο Διευθύνων Σύμβουλος της DT, Tim 
Hoettges. "Χάρη στις αναπτυσσόμενες 
επιχειρήσεις μας και στις δύο πλευρές 
του Ατλαντικού, είμαστε βέβαιοι ότι θα 
γνωρίσουμε άνοδο ξανά το 2024".
Το προσαρμοσμένο Ebitda-al της Deutsche 
Telekom το δ' τρίμηνο ήταν €10 δισ., σύμ-
φωνα με τις εκτιμήσεις των αναλυτών.

Tim Hoettges, Διευθύνων Σύμβουλος, DT
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Η αποστολή IM-1 της Intuitive Machines 
προσεληνώθηκε το βράδυ της περασμένης 
Πέμπτης, σηματοδοτώντας την πρώτη αμε-
ρικανική σεληνιακή προσεδάφιση από την 
εποχή του προγράμματος Apollo.
Η προσελήνωση της διαστημοσυσκευής 
Nova-C της εταιρείας, με το όνομα "Οδυσ-
σέας", είναι το πρώτο αμερικανικό διαστη-
μόπλοιο που φθάνει στην επιφάνεια της 
Σελήνης από το 1972. Μάλιστα, η Intuitive 
Machines είναι η πρώτη ιδιωτική εται-
ρεία που πραγματοποιεί προσεδάφιση στη 
Σελήνη.
"Βρισκόμαστε στην επιφάνεια και μεταδίδου-
με. Καλώς ήρθατε στο φεγγάρι", δήλωσε ο 
CEO της Intuitive Machines, Steve Altemus, 
από το κέντρο ελέγχου της αποστολής.
Η αποστολή εκτοξεύτηκε με πύραυλο της 
SpaceX στις 15 Φεβρουαρίου. Μεταφέρει 
12 φορτία, 6 από τα οποία είναι για λογαρια-
σμό της NASA στο πλαίσιο σύμβασης ύψους 
$118 εκατ.

ΩΘΗΣΗ ΣΤΗ ΜΕΤΟΧΗ
Η Intuitive Machines, εταιρεία με έδρα το Χι-
ούστον που ιδρύθηκε το 2013, εισήλθε στο 
χρηματιστήριο πριν από έναν χρόνο. Αφού 
η μετοχή έπεσε σε ιστορικό χαμηλό στις αρ-
χές Ιανουαρίου, στη συνέχεια ανέκαμψε και 

υπερτριπλασιάστηκε, ράλι που οι αναλυτές 
της Wall Street περιγράφουν ως τροφοδο-
τούμενο από τον ενθουσιασμό των επενδυ-
τών γύρω από την πρόοδο της αποστολής 
IM-1.

ΓΕΩΠΟΛΙΤΙΚΗ ΚΟΥΡΣΆ
Το IM-1 είναι, επίσης, η τελευταία κίνηση 
στο πλαίσιο μιας ευρύτερης γεωπολιτικής 
κούρσας προς το φεγγάρι. Ενώ η Intuitive 
Machines αντιπροσωπεύει την τελευταία 
αμερικανική προσπάθεια, άλλα κράτη - τόσο 
αντίπαλοι, όσο και σύμμαχοι των ΗΠΑ - ρί-
χνουν χρήματα σε σεληνιακά προγράμματα.

Τον περασμένο μήνα, η Ιαπωνία έγινε η 5η 
χώρα που πέτυχε προσελήνωση, μετά την 
Ρωσία, τις ΗΠΑ, την Κίνα και την Ινδία.
Τόσο κυβερνήσεις, όσο και ιδιωτικές εται-
ρείες έχουν κάνει περισσότερες από 50 από-
πειρες προσεδάφισης στο φεγγάρι, από τις 
αρχές της δεκαετίας του 1960. 
Η NASA αναμένει ότι οι αμερικανικές εται-
ρείες θα εκτοξεύσουν πρόσθετες αποστολές 
φέτος, ενώ η Κίνα σχεδιάζει να εκτοξεύσει 
την επόμενη αποστολή τον Μάιο.

Χριστίνα Ζαφειρούλη
zafeirouli@notice.gr

> INΤUITIVE MACHINES
ΕΠΙΤΥΧΗΣ ΠΡΟΣΕΛΗΝΩΣΗ ΓΙΆ ΤΟΝ "ΟΔΥΣΣΕΆ",  
ΕΚΤΟΞΕΥΣΗ ΓΙΆ ΤΗ ΜΕΤΟΧΗ ΤΗΣ ΕΤΆΙΡΕΙΆΣ

Την υπερκάλυψη του ομολόγου της Intralot 
κατά 1,55 φορές ανακοίνωσαν οι ανάδοχοι 
της δημόσιας προσφοράς, με την τελική από-
δοση να ορίζεται στο 6%.
Ειδικότερα, η Τράπεζα Πειραιώς και η Alpha 
Bank, ως Συντονιστές Κύριοι Ανάδοχοι της 
δημόσιας προσφοράς για την έκδοση κοι-
νού ομολογιακού δανείου διάρκειας πέντε 
ετών και την εισαγωγή των ομολογιών εκ-
δόσεως της Intralot προς διαπραγμάτευση 
στην Κατηγορία Τίτλων Σταθερού Εισοδήμα-
τος της Ρυθμιζόμενης Αγοράς του Χρηματι-
στηρίου Αθηνών, μετά την ολοκλήρωση της 
Δημόσιας Προσφοράς στις 23/02/2024, ανα-

κοίνωσαν ότι διατέθηκαν συνολικά 130.000 
άυλες, κοινές, ονομαστικές ομολογίες της 
εταιρείας με ονομαστική αξία €1.000 εκά-
στη με αποτέλεσμα την άντληση κεφαλαίων 
ύψους €130 εκατ.

ΖΗΤΗΣΗ
Η συνολική έγκυρη ζήτηση που εκδηλώθη-
κε από επενδυτές ανήλθε σε €201,87 εκατ., 
σημειώνοντας υπερκάλυψη της έκδοσης 
κατά 1,55 φορές. Η τιμή διάθεσης των Ομο-
λογιών έχει προσδιοριστεί στο άρτιο, ήτοι 
€1.000 ανά Ομολογία. Η τελική απόδοση 
των Ομολογιών ορίστηκε σε 6% και το επι-

τόκιο των Ομολογιών σε 6% ετησίως.

ΚΆΤΆΝΟΜΗ
Οι Ομολογίες κατανεμήθηκαν ως εξής:
• 100.000 Ομολογίες (76,92% επί του συνό-

λου των εκδοθεισών Ομολογιών) κατα-
νεμήθηκαν σε Ιδιώτες Επενδυτές

• 30.000 Ομολογίες (23,08% επί του συνό-
λου των εκδοθεισών Ομολογιών) κατα-
νεμήθηκαν σε Ειδικούς Επενδυτές

> ΙNTRALOT (ΟΜΟΛΟΓΙΆΚΟ)
ΥΠΕΡΚΆΛΥΨΗ 1,55 ΦΟΡΕΣ, ΖΗΤΗΣΗ  
€201,87 ΕΚΆΤ. ΚΆΙ ΆΠΟΔΟΣΗ 6%

Σωκράτης 
Κόκκαλης, 
επικεφαλής, 
Intralot

mailto:zafeirouli%40notice.gr%20?subject=
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> ΤΡΆΠΕΖΆ ΠΕΙΡΆΙΩΣ
Η MARIA 
SEMEDALAS ΝΕΟ 
ΜΕΛΟΣ ΣΤΟ ΔΣ

Η Πειραιώς Financial Holdings, μετά από 
σχετική εισήγηση της Επιτροπής Ανάδει-
ξης Υποψηφίων Μελών ΔΣ, εξέλεξε την 
Maria Semedalas (Μαρία Συμιγδαλά) 
του Ηλία ως Ανεξάρτητο μη Εκτελεστι-
κό Μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου, 
σε αντικατάσταση του παραιτηθέντος μέ-
λους, Francesca Tondi, για το υπόλοιπο 
της θητείας του ΔΣ, ήτοι έως 27/06/2026.

ΠΟΙΆ ΕΙΝΆΙ Η MARIA SEMEDALAS
Η Maria Semedalas είναι διεθνές τρα-
πεζικό στέλεχος με εκτενή εμπειρία 
στο Retail, Corporate και Investment 
Banking σε σύνθετους και πολυεθνι-
κούς οργανισμούς. Ξεκίνησε την πολυετή 
καριέρα της στη Federal Reserve Bank 
στο Σικάγο. Συνέχισε στην Ευρώπη, σε 
ανώτερους ρόλους στη Northern Trust 
Company (Λονδίνο), στη Citibank (Λον-
δίνο & Ελλάδα), στην JP Morgan Chase 
(Λονδίνο) και στην BNY Mellon (Λονδίνο).
Έχει αναλάβει ένα ευρύ φάσμα ρόλων, συ-
μπεριλαμβανομένου του CFO, και διαθέτει 
εμπειρία σε τομείς όπως το Internal Audit, 
Accounting & Financial Management, 
Technology και Third-Party Governance.

ΤΟ ΔΣ
Πρόεδρος: Γεώργιος Χαντζηνικολάου, 
Μη Εκτελεστικό Μέλος
Αντιπρόεδρος: Karel De Boeck, Ανεξάρ-
τητο Μη Εκτελεστικό Μέλος, Ανώτατο 
Ανεξάρτητο Μέλος
Εκτελεστικά Μέλη
Χρήστος Μεγάλου, Διευθύνων Σύμβουλος
Βασίλειος Κουτεντάκης
Ανεξάρτητα Μη Εκτελεστικά Μέλη
Αλέξανδρος Βλαδές 
Περικλής Δοντάς, Εκπρόσωπος του Τα-
μείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας 

 

Μαρία 
Συμιγδαλά, 
Μέλος ΔΣ, 
Τράπεζα 
Πειραιώς

Ανάκαμψη, εν μέρει, για τα κέρδη της βλέ-
πει φέτος η BASF, καθώς η μεγαλύτερη 
ευρωπαϊκή εταιρεία χημικών συνεχίζει τις 
περικοπές στα κόστη για να αντιμετωπίσει 
τις αυξημένες ενεργειακές δαπάνες και την 
πτώση της ζήτησης. 

COME BACK ΣΤΗΝ ΚΙΝΆ
Μετά την κατακόρυφη πτώση των αποδό-
σεων πέρυσι, η BASF αναμένει ότι η ανά-
πτυξη στην Κίνα θα ανεβάσει το EBITDA 
έως και στα €8,6 δισ., από €7,7 δισ. το 2023.
"Η ανάκαμψη στην Κίνα παραμένει αβέ-
βαιη, ιδίως όσον αφορά τον τομέα των ακι-
νήτων και την εξέλιξη της αγοράς εργασί-
ας", δήλωσε ο CEO, Martin Brudermüller.
Παρ' όλα αυτά, η χημική βιομηχανία της Κί-
νας αναμένεται να ανακάμψει και η πλει-
ονότητα των επενδύσεων της εταιρεί-
ας φέτος θα κατευθυνθεί στο εργοστάσιο 
Verbund. 

ΠΕΡΙΚΟΠΕΣ ΚΟΣΤΟΥΣ  
ΣΤΗΝ ΕΥΡΩΠΗ
Η BASF επεκτείνει, επίσης, τα μέτρα μεί-
ωσης του κόστους στην έδρα της, στο 
Ludwigshafen της Γερμανίας, σχεδιάζο-
ντας να περικόψει €1 δισ. από το ετήσιο 
κόστος μέχρι το 2026, συμπεριλαμβανομέ-
νου ενός απροσδιόριστου αριθμού μειώσε-
ων θέσεων εργασίας. 
"Θα εστιάσουμε στο Ludwigshafen για την 
προμήθεια της ευρωπαϊκής αγοράς", δή-
λωσε ο Brudermüller. "Ταυτόχρονα, προ-
ωθούμε τις δραστηριότητές μας σε εκείνες 
τις περιοχές του κόσμου που αναπτύσσο-
νται πιο δυναμικά και προσφέρουν ελκυ-
στικές συνθήκες για επενδύσεις".
Η BASF σχεδιάζει να παρουσιάσει το λε-
πτομερές σχέδιό της για το Ludwigshafen 
κατά το β' εξάμηνο του έτους.

ΥΦΕΣΗ ΣΤΆ ΧΗΜΙΚΆ
Η μετοχή της εταιρείας έχει υποχωρήσει 
περίπου 20% από την εισβολή της Ρωσί-
ας στην Ουκρανία πριν από δύο χρόνια, η 
οποία οδήγησε την Γερμανία και τον βιο-
μηχανικό της τομέα σε ενεργειακή κρίση.  
Η χημική βιομηχανία της Γερμανίας έχει 
προειδοποιήσει ότι αντιμετωπίζει βαθιά 

ύφεση, η οποία πιθανότατα θα διαρκέ-
σει τουλάχιστον μέχρι το τρέχον έτος, κα-
θώς οι υψηλές τιμές της ενέργειας συνε-
χίζουν να επιβαρύνουν την παραγωγή. Για 
να προσαρμοστεί, η BASF έχει μειώσει το 
κόστος και τις θέσεις εργασίας στην Ευρώ-
πη και διαχωρίζει τις μονάδες της για υλι-
κά μπαταριών και γεωργία ώστε να αυξή-
σει τα κέρδη της. 
Η αδύναμη ζήτηση μείωσε σχεδόν στο μισό 
τις πωλήσεις και τα έσοδα προ τόκων, φό-
ρων και ειδικών στοιχείων της BASF στα 
€3,8 δισ., επιβεβαιώνοντας τα προκαταρ-
κτικά αποτελέσματα που είχε προαναγγεί-
λει τον Ιανουάριο.

ΕΚΤΙΜΗΣΕΙΣ
Η BASF αναμένει ότι η αναιμική δυναμι-
κή της παγκόσμιας οικονομίας θα συνεχι-
στεί το 2024, με τα επίμονα υψηλά επιτό-
κια να μειώνουν την ανάπτυξη στις ΗΠΑ 
και την Ευρώπη. Η ζήτηση για βιομηχα-
νικά προϊόντα θα ομαλοποιηθεί μόνο στα-
διακά και η ανάπτυξη στους κλάδους των 
πελατών θα είναι πολύ μέτρια, δήλωσε o 
CEO σε τηλεφωνική επικοινωνία που είχε 
με τους αναλυτές. Για την Ευρώπη, η BASF 
δεν αναμένει καμία αναπτυξιακή δυναμική. 
Η εταιρεία βλέπει ότι η ανάπτυξη στις ΗΠΑ 
επιβραδύνεται σταδιακά λόγω των υψηλό-
τερων επιτοκίων. 

Χριστίνα Ζαφειρούλη
zafeirouli@notice.gr

> BASF
ΒΛΕΠΕΙ ΆΝΆΠΤΥΞΗ ΣΤΗΝ ΚΙΝΆ - ΜΕΙΩΝΕΙ 
ΤΆ ΕΥΡΩΠΆΪΚΆ ΚΟΣΤΗ ΚΆΤΆ €1 ΔΙΣ. 

mailto:zafeirouli%40notice.gr%20?subject=
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> ΔΕΗ
ΨΆΧΝΕΙ ΕΙΔΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΟ ΓΙΆ ΤΗΝ ΕΠΕΝΔΥΣΗ ΤΩΝ €180 ΕΚΆΤ. 
ΣΤΗΝ ΆΝΤΛΗΣΙΟΤΆΜΙΕΥΣΗ
Διαγωνισμό για την πρόσληψη ειδικού συμ-
βούλου τρέχει η ΔΕΗ, με στόχο την ολοκλή-
ρωση της κατάρτισης των τεχνικών και άλ-
λων προδιαγραφών για την επένδυση που 
σχεδιάζει στην Κοζάνη. Οι προσφορές έχουν 
ως καταληκτική ημερομηνία τις 15 Μαρτίου, 
ενώ η εταιρεία τρέχει παράλληλα τις κατάλ-
ληλες μελέτες, για να παράσχει στον σύμ-
βουλο που θα προτιμηθεί τις απαραίτητες 
πληροφορίες και στοιχεία. 

ΤΙ ΠΕΡΙΛΆΜΒΆΝΕΙ Η ΕΠΕΝΔΥΣΗ
Πρόκειται για την εγκατάσταση μονάδας 
αντλησιοταμίευσης 158 MW στο πρώην λι-
γνιτωρυχείο Καρδιάς στην Κοζάνη. Η προ-
κήρυξη του έργου αναμένεται τις αρχές του 
2025, ενώ πρόκειται για επένδυση που θα 
φτάσει έως τα €180 εκατ.  

ΠΕΝΤΕ ΆΝΆΛΟΓΆ PROJECTS
H ΔΕΗ δρομολογεί και άλλες παρόμοιες 
επενδύσεις στην αντλησιοταμίευση που σω-
ρευτικά θα έχουν ισχύ 1.400 ΜW. Πρόκειται 

για συστήματα που λειτουργούν σαν φυσικές 
μπαταρίες, αποθηκεύοντας την ενέργεια για 
μεγάλο χρονικό διάστημα και εξασφαλίζο-
ντας τη μέγιστη συνεισφορά των Ανανεώσι-
μων Πηγών Ενέργειας στο ενεργειακό μείγ-
μα, ρυθμίζοντας την κατανάλωση. Το έργο 
στην Κοζάνη είναι το πιο ώριμο καθώς έχει 
πάρει έγκριση για τους περιβαλλοντικούς 

όρους και μπαίνει πρώτο σε τροχιά υλοποί-
ησης. Οι άλλοι σταθμοί αφορούν:
• Έργο 460 MW στη λίμνη Βεγορίτιδα
• Έργο 460 MW στην Σφηκιά
• Δύο έργα, στην Μεγαλόπολη και στην 

Μαυροπηγή

ΕΝΤΟΝΟ ΕΝΔΙΆΦΕΡΟΝ  
ΓΙΆ ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ
Το επενδυτικό ενδιαφέρον μεγάλων εταιρει-
ών για τα έργα αντλησιοταμίευσης είναι με-
γάλο. Η συνολική ισχύς των νέων συστημά-
των αποθήκευσης, σύμφωνα με το Εθνικό 
Σχέδιο για την Ενέργεια και το Κλίμα (ΕΣΕΚ), 
αναμένεται να ανέλθει σε 1,5 GW έως το 
2023, ωστόσο η ζήτηση για επενδύσεις δεί-
χνει ότι ο στόχος αυτός μπορεί  να ξεπερα-
στεί. Και αυτό γιατί ήδη έχουν μπει σε τρο-
χιά υλοποίησης μεγάλα έργα στον εν λόγω 
κλάδο. 

Νικόλας Ταμπακόπουλος
nicoals@notice.gr

Γιώργος Στάσσης, CEO, ΔΕΗ

Στα $90,8 εκατ. διαμορφώθηκαν οι καθαρές 
ζημιές της Reddit ενώ ταυτόχρονα τα έσοδα 
αυξήθηκαν κατά 21% το 2023, καθώς η εται-
ρεία δημοσιοποίησε το ενημερωτικό της για 
IPO, ενόψει του πολυαναμενόμενου προ-
γραμματισμένου ντεμπούτου της στο αμερι-
κανικό χρηματιστήριο τον Μάρτιο.

IPO
Η κατάθεση του ενημερωτικού για το IPO έρ-
χεται σχεδόν δύο δεκαετίες μετά την έναρ-
ξη λειτουργίας του Reddit και θα αποτελέ-
σει σημαντική δοκιμασία για την πλατφόρμα 
που εξακολουθεί να υστερεί σε σχέση με την 
εμπορική επιτυχία σύγχρονων μέσων κοινω-
νικής δικτύωσης, όπως το Facebook και το 
Twitter, πλέον γνωστό ως X.
Η Morgan Stanley και η Goldman Sachs 

έχουν οριστεί ως κύριοι ανάδοχοι για 
την ΑΜΚ της Reddit, στην οποία συμμε-
τέχουν περισσότερες από δώδεκα άλλες 
τράπεζες.

INFO - Δ' τρίμηνο 2023 
73,1 εκατ. καθημερινοί ενεργοί χρήστες

267,5 εκατ. εβδομαδιαίοι ενεργοί χρήστες 
>100.000 ενεργές κοινότητες 
1 δισ. αθροιστικές αναρτήσεις

DATA 2023
Έσοδα: $804 εκατ. (από $666,7 εκατ. το 2022)

Καθαρή ζημία: $90,8 εκατ. 

DEAL ΜΕ GOOGLE
Το Reuters, επικαλούμενο πηγές, ανέφερε 
ότι η Reddit έχει συνάψει συμφωνία με την 
Google για να διαθέσει το περιεχόμενό του 
για την εκπαίδευση των μοντέλων τεχνητής 
νοημοσύνης. Το deal αξίζει περίπου $60 εκατ. 
κάθε χρόνο, σύμφωνα με μία από τις πηγές.

ΆΠΟΤΙΜΗΣΗ
Η Reddit αποτιμήθηκε στα $10 δισ. σε γύρο χρη-
ματοδότησης το 2021 και δεν είναι σαφές ποια 
αποτίμηση θα επιδιώξει η εταιρεία κατά το IPO 
τις επόμενες εβδομάδες. Αναμένεται να επιδιώ-
ξει την πώληση σχεδόν του 10% των μετοχών της 
κατά την ΑΜΚ, όπως είχε αναφέρει το Reuters.

> REDDIT
ΤΟ IPO ΣΤΙΣ ΗΠΆ 
ΆΠΟΚΆΛΥΨΕ 
ΖΗΜΙΕΣ $90,8 ΕΚΆΤ.

mailto:nicoals%40notice.gr%20?subject=
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> ΕΕΕΠ
Ο ΤΖΟΓΟΣ ΡΕΚΟΡ, ΤΆ ΕΣΟΔΆ  
ΤΟΥ ΔΗΜΟΣΙΟΥ ΚΆΙ ΤΟ ΣΥΣΤΗΜΆ TGR
Σημαντική ανάπτυξη της αγοράς στοιχηματι-
σμού καταγράφηκε το 2023, με πληροφορίες 
του BnB Daily να αναφέρουν πως η ανοδι-
κή πορεία του περασμένου έτους θα συνε-
χιστεί και φέτος, όπως τουλάχιστον δείχνουν 
τα στοιχεία του Ιανουαρίου. Ειδικότερα, το 
2023 τα ακαθάριστα έσοδα των παρόχων 
έφτασαν σε €2,6 δισ., καταγράφοντας αύξη-
ση πάνω από 22% συγκριτικά με το 2022. Την 
ίδια στιγμή κερδισμένο βγαίνει και το Δημό-
σιο, το οποίο εισέπραξε αυξημένους φόρους, 
της τάξης των €867 εκατ. 

ΡΕΚΟΡ ΠΟΝΤΆΡΙΣΜΆΤΩΝ
Όπως αναφέρουν τα στοιχεία της Επιτροπής 
Εποπτείας και Ελέγχου Παιγνίων (ΕΕΕΠ), το 
2023 το σύνολο των πονταρισμάτων στην 
αγορά έφτασε στα €36 δισ., από €29 δισ. το 
2022, καταγράφοντας αύξηση 23%. 
Τα ακαθάριστα έσοδα του ΟΠΑΠ διαμορ-
φώθηκαν στα €1,36 δισ., από €1,29 δισ. το 

2022 (+5,4%), τα GGR του διαδικτύου έφτα-
σαν τα €867,5 εκατ., ενισχυμένα κατά 17%, 
και τα GGR των επίγειων καζίνο ανήλθαν στα 
€230,8 εκατ., σημειώνοντας άνοδο 21% σχέ-
ση με το 2022. Στα νόμιμα τυχερά παίγνια συ-
γκαταλέγονται επίσης τα Λαχεία (€340 εκατ. 
TGR και €120 εκατ. GGR) και ο Ιππόδρομος 
(€36 εκατ. TGR και €9 εκατ. GGR).

ΤΟ ΝΕΟ ΣΥΣΤΗΜΆ
Την ίδια στιγμή η ΕΕΕΠ, σύμφωνα με πλη-
ροφορίες, προσανατολίζεται στο να αναμορ-
φώσει το σύστημα ΤGR. Ο στόχος είναι να 
φαίνονται τα πραγματικά πονταρίσματα στον 
στοιχηματισμό, καθώς τώρα σε αυτά περι-
λαμβάνονται τα VLTS και τα παιχνίδια του δι-
αδικτυακού τζόγου. Τα στοιχεία αυτά τα συ-
γκεντρώνει η ΕΕΕΠ αναδρομικά. 

Νικόλας Ταμπακόπουλος
nicolas@notice.gr

> TRASTOR
ΆΠΕΚΤΗΣΕ 
ΚΕΝΤΡΟ LOGISTICS 
ΣΤΗΝ ΜΆΝΔΡΆ 
ΆΤΤΙΚΗΣ ΕΝΆΝΤΙ 
€7,02 ΕΚΆΤ.

Την απόκτηση ενός κτιρίου αποθηκευ-
τικών χώρων συνολικής επιφάνειας 
17.015,60 τ.μ., το οποίο βρίσκεται στη βι-
ομηχανική ζώνη της Μάνδρας Αττικής, 
στη θέση "Ξεροπήγαδο", ανακοίνωσε η 
Trastor, σε συνέχεια της παροχής ειδι-
κής άδειας της από την 17/11/2023 Έκτα-
κτη Γενική Συνέλευση των μετόχων της.
Σύμφωνα με την ανακοίνωση της εισηγ-
μένης, η αποθήκη θα ανακαινιστεί και θα 
επανατοποθετηθεί ως κτίριο διαμετακο-
μιστικού εμπορίου (logistics) σύμφωνα 
με τα νέα σύγχρονα πρότυπα της αγοράς. 
Το τίμημα για την απόκτηση του ακινήτου 
ανήλθε σε €7.020.000.

ΕΦΟΔΙΆΣΤΙΚΗ ΆΛΥΣΙΔΆ
O Τάσος Καζίνος, Διευθύνων Σύμβουλος 
της εταιρείας, με αφορμή την πραγματο-
ποίηση της ως συμφωνίας, ανέφερε ότι 
"ξεκινάμε την επενδυτική μας δράση για 
το 2024 με μια ακόμη σημαντική επένδυση 
στον κλάδο των logistics, παραμένοντας 
πιστοί στη δέσμευσή μας να δημιουργή-
σουμε ένα από τα μεγαλύτερα και καλύτε-
ρα τοποθετημένα χαρτοφυλάκια logistics 
στη Δυτική Αττική, όπου τα θεμελιώδη συ-
νεχίζουν να αποφέρουν ισχυρές και δια-
τηρήσιμες αποδόσεις για τους επενδυτές".
Πρόσθεσε, δε, ότι "αναμένουμε ότι μέ-
χρι το τέλος αυτού του εξαμήνου, η εται-
ρεία θα έχει στην κατοχή της περισσότερα 
από 164.000 τ.μ. χώρων της εφοδιαστι-
κής αλυσίδας, με τουλάχιστον το 1/3 αυ-
τών να είναι πιστοποιημένοι κατά το πρό-
τυπο LEED".

Τάσος 
Καζίνος, 
Διευθύνων 
Σύμβουλος, 
Trastor

mailto:nicolas%40notice.gr%20?subject=
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> ΕΛΛΆΔΆ-ΙΝΔΙΆ
ΣΥΜΦΩΝΙΆ ΓΙΆ ΙΝΔΟΥΣ ΕΡΓΆΖΟΜΕΝΟΥΣ ΣΕ ΓΕΩΡΓΙΆ, 
ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΆ ΚΆΙ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΆ
Το φλέγον ζήτημα των εργατών γης, εξετά-
στηκε μεταξύ άλλων θεμάτων, στο πλαίσιο 
της επίσκεψης του Έλληνα Πρωθυπουρ-
γού στην Ινδία. Ειδικότερα, ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης και ο ομόλογός του, Ναρέ-
ντρα Μόντι, συζήτησαν και την προοπτι-
κή μιας διμερούς συμφωνίας, ώστε να έρ-
θουν Ινδοί εργαζόμενοι στη χώρα μας, με 
δεδομένες τις τεράστιες ανάγκες του πρω-
τογενούς τομέα. 
Πρόκειται για εξέλιξη για την οποία είχα-

τε διαβάσει στο BnB Daily ήδη από τις 18 
Σεπτεμβρίου του 2023.

ΣΕ ΩΡΙΜΟ ΣΤΆΔΙΟ
Η συμφωνία με την Ινδία φαίνεται πως είναι 
σε ώριμο στάδιο και θα είναι έτοιμη τον Μάρ-
τιο, προκειμένου να ψηφιστεί ως τον Απρί-
λιο και να τεθεί αμέσως μετά σε εφαρμογή.
"Θα αποτελέσει ένα πολύ σημαντικό βήμα 
προς την κατεύθυνση της ενίσχυσης της 
συνεργασίας μας σε θέματα όπως η νό-

μιμη μετανάστευση, η καταπολέμηση της 
διακίνησης ανθρώπων, αλλά και θα προ-
σφέρει τη δυνατότητα σε νέους Ινδούς 
να έρθουν και να εργαστούν στην Ελλά-
δα", υπογράμμισε από την Ινδία ο Έλληνας 
Πρωθυπουργός.

ΜΠΛΕ ΚΆΡΤΆ
Η συμφωνία θα περιλαμβάνει και την “μπλε 
κάρτα” για εξειδικευμένους εργαζόμενους 
υψηλής ειδίκευσης από την Ινδία, στους κλά-
δους της τεχνολογίας και των νοσοκομείων.

ΆΛΛΕΣ ΣΥΜΦΩΝΙΕΣ
Παρόμοιες συμφωνίες μετακλήσεων εξετά-
ζονται με:
• Φιλιππίνες
• Βιετνάμ

• Μολδαβία
• Γεωργία

• Αρμενία

ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΠΛΆΤΦΟΡΜΆ
Πέραν των συμφωνιών μετακλήσεων, το 
υπουργείο Μετανάστευσης άνοιξε προ 
ημερών ηλεκτρονική πλατφόρμα για αι-
τήσεις νομιμοποίησης μεταναστών που 
ζουν στην Ελλάδα για τουλάχιστον 3 χρό-
νια, με δήλωση προσφοράς εργασίας από 
εργοδότη.

Κυριάκος 
Μητσοτάκης - 
Ναρέντρα Μόντι

> P&G
ΠΡΟΗΓΜΕΝΕΣ ΚΆΙΝΟΤΟΜΙΕΣ ΣΕ ΠΡΟΪΟΝΤΆ  
ΤΗΣ ΚΆΘΗΜΕΡΙΝΟΤΗΤΆΣ
Τις προηγμένες καινοτομίες προϊόντων που 
χρησιμοποιούμε καθημερινά υπογραμμίζει 
η P&G, κάνοντας αναφορά σε ορισμένες από 
αυτές.
• Ariel: Χάρτινη συσκευασία για τις κάψου-

λες, άρα εξοικονόμηση πλαστικού
• Fairy: ταμπλέτες πλυντηρίου πιάτων 

Fairy Platinum Plus που είναι ειδικά 
σχεδιασμένες για να δρουν τη στιγμή που 
πέφτει το νερό, πράγμα που σημαίνει ότι 
επιτυγχάνεται πεντακάθαρο αποτέλεσμα 
ακόμα και στο σύντομο κύκλο.

• Gillette: η ξυριστική μηχανή Gillette 
ProGlide, με τεχνολογία FlexBall, σχεδι-
άστηκε για μέγιστη επαφή με κάθε γωνία 
του ανδρικού προσώπου, ενώ η κάθε μια 

από τις 5 ProBlades λεπίδες προσφέρει 
μεγαλύτερη ακρίβεια στον χειρισμό

• Pantene: με τη σειρά Pantene Pro-V Ανα-
δόμηση & Προστασία και τη σύνθεση Bond 
Technology, την υψηλότερη συγκέντρωση 
προβιταμίνης Β5, λιπιδίων και αντιοξειδω-
τικών που προστατεύουν και δυναμώνουν 
τα μαλλιά, τονώνεται η φυσική ανάπτυξη 
της τρίχας και ενισχύεται η κυκλοφορία του 
αίματος στο τριχωτό της κεφαλής

• Pampers: Tα Pampers Premium Care, 
με το κάλυμμα DermaComfort που πε-
ριέχει πάνω από 1.000 απορροφητικούς 
μικροπόρους, απομακρύνει άμεσα την 
υγρασία από το δέρμα του μωρού και την 
κλειδώνει μέσα στην πάνα

https://www.bnbdaily.gr/issues/09261D8D-1097-4F5E-9740-3CAB22D03D92.pdf
https://www.bnbdaily.gr/issues/09261D8D-1097-4F5E-9740-3CAB22D03D92.pdf
https://www.bnbdaily.gr/issues/09261D8D-1097-4F5E-9740-3CAB22D03D92.pdf
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> NOVA
ΜΕΤΕΓΚΆΤΆΣΤΆΣΗ ΣΕ ΝΕΆ ΕΔΡΆ  
- ΕΠΕΝΔΥΕΙ ΣΕ ΒΙΩΣΙΜΆ ΚΤΙΡΙΆ
Η νέα Nova συμπληρώνοντας ένα χρόνο 
επιτυχημένης λειτουργίας, μετεγκαθίστα-
ται στην Λεωφόρο Αθηνών, η οποία είναι 
πλέον η νέα έδρα της εταιρείας, και σε τρεις 
πλήρως ανακαινισμένες κτιριακές εγκατα-
στάσεις στον Κολωνό, την Καλλιθέα και την 
Παλλήνη.

ΣΥΓΧΡΟΝΟ ΕΡΓΆΣΙΆΚΟ 
ΠΕΡΙΒΆΛΛΟΝ
Τα κτίρια έχουν ανακαινισθεί με κριτήρια πε-
ριβαλλοντικής βιωσιμότητας, όπως επανα-
χρησιμοποίηση και ανακύκλωση υλικών, 
νέα συστήματα θέρμανσης-ψύξης και εξα-
ερισμού, και προσφέρουν πλήρη προσβασι-
μότητα και σύγχρονο εργασιακό περιβάλλον.

ΠΟΛΕΟΔΟΜΙΚΟΣ ΣΧΕΔΙΆΣΜΟΣ
Όπως αναφέρεται σε σχετική ανακοίνωση, 
η  απόφαση της Nova να ανακαινίσει εκ βά-

θρων και να λειτουργήσει κτίρια που εντάσ-
σονται στον ιστό της πόλης, ακολουθεί την 
παγκόσμια τάση βιώσιμου πολεοδομικού 
σχεδιασμού επαναχρησιμοποίησης των 
κτιρίων και συμβάλλει στον Στόχο 11 Βιώ-
σιμης Ανάπτυξης των Ηνωμένων Εθνών 
(sustainable cities). Παράλληλα διασφα-
λίζει εγγύτητα, διευκολύνει τη συνεργασία 
των εργαζομένων και μειώνει το ανθρακικό 
αποτύπωμα των μετακινήσεων.

> BOX NOW
ΕΙΣΟΔΟΣ ΣΤΗΝ ΚΥΠΡΟ ΣΕ ΣΧΕΔΟΝ  
90 ΣΗΜΕΙΆ
Στην κυπριακή αγορά επεκτάθηκε η Box 
Now, επιβεβαιώνοντας το ρεπορτάζ του BnB 
Daily στις 23/11. Η εταιρεία έχει τοποθετή-
σει lockers σε σχεδόν 90 σημεία σε όλη την 
Κύπρο, όπως είναι εμπορικά κέντρα, υπερα-
γορές, πρατήρια καυσίμων, εμπορικά κατα-
στήματα, περίπτερα, café και βιβλιοπωλεία.
Τα lockers της Box Now είναι προσβάσιμα 
24 ώρες την ημέρα, επτά ημέρες την εβδο-

μάδα, με δέματα από κυπριακά ηλεκτρονικά 
καταστήματα που παραδίδονται την επόμε-
νη μέρα και δέματα από ελληνικά ηλεκτρο-
νικά καταστήματα που παραδίδονται σε μέ-
χρι τρεις εργάσιμες μέρες.
Οι υπηρεσίες που προσφέρονται μέσω της 
Box Now είναι:
• Παραλαβή από e-shop
• Υπηρεσία "Στείλε δέμα"

> ALLIANZ
ΕΠΆΝΆΓΟΡΆ 
ΜΕΤΟΧΩΝ €1 ΔΙΣ. 
- ΣΤΆ $3,77 ΔΙΣ. 
ΤΆ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΚΆ 
ΚΕΡΔΗ

Κέρδη ελαφρώς υψηλότερα από τις εκτι-
μήσεις των αναλυτών ανακοίνωσε η 
Allianz για το δ' τρίμηνο, ενώ η θυγατρι-
κή της Pacific Investment Management 
Co. ετοιμάζεται να επιστρέψει περισσότε-
ρα κεφάλαια στους επενδυτές.
Ειδικότερα, τα λειτουργικά κέρδη του oμί-
λου αυξήθηκαν το τελευταίο τρίμηνο του 
2023 κατά 17% στα €3,77 δισ.
Τα λειτουργικά κέρδη στην ασφάλι-
ση περιουσίας-ατυχημάτων αυξήθηκαν 
κατά 2%, ενώ τα κέρδη ασφάλισης υγεί-
ας ζωής αυξήθηκαν κατά 29%. Ο τομέας 
διαχείρισης περιουσιακών στοιχείων, ο 
οποίος περιλαμβάνει επίσης την Allianz 
Global Investors, σημείωσε αύξηση κερ-
δών κατά 13%. Η Pimco κατέγραψε εκρο-
ές ύψους €3 δισ. 
Η Allianz στοχεύει σε λειτουργικά κέρδη 
€14,8 δισ. φέτος, συν/πλην €1 δισ., όπως 
ανέφερε.

ΆΥΞΗΣΗ ΜΕΡΙΣΜΆΤΩΝ
Παράλληλα σχεδιάζει να προχωρήσει σε 
επαναγορά μετοχών ύψους έως €1 δισ. 
και προτείνει αύξηση του μερίσματος στα 
€13,80 ανά μετοχή.
Ο Διευθύνων Σύμβουλος Oliver Baete, ο 
οποίος ανέλαβε το τιμόνι της Allianz πριν 
από σχεδόν μια δεκαετία, έχει θέσει ως 
προτεραιότητα την επιστροφή χρημά-
των στους επενδυτές. Έχει ήδη διανείμει 
στους μετόχους περίπου €40 δισ. σε με-
ρίσματα και επαναγορές μετοχών από τις 
αρχές του 2017, σύμφωνα με τους υπολο-
γισμούς του Bloomberg.

Oliver Baete, CEO, Allianz

http://www.bnbdaily.gr/issues/FBDC5D16-C0A0-479F-91B6-8AB841D00B3C.pdf
http://www.bnbdaily.gr/issues/FBDC5D16-C0A0-479F-91B6-8AB841D00B3C.pdf
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> LAVIPHARM
ΤΆ ΣΧΕΔΙΆ ΓΙΆ ΤΗ ΦΆΡΜΆΚΕΥΤΙΚΗ ΚΆΝΝΆΒΗ

ΓΙΝΕ ΣΥΝΔΡΟΜΗΤΗΣ ΕΔΏ

ΕΠΕΙΔΗ. . .  
BUSINESS IS  BUSINESS, 
PLEASURE IS  PLEASURE!

ΤΟ ΕΒΔΟΜΑΔΙΑΙΟ NEWSLETTER

Κάθε Σάββατο στις 9.30

> SATO
ΔΕΝ ΕΓΙΝΕ ΆΠΟΔΕΚΤΗ Η ΕΞΥΓΙΆΝΣΗ  
- ΣΤΙΣ 28/3 ΕΚΔΙΚΆΖΕΤΆΙ Η ΕΦΕΣΗ
Το Πολυμελές Πρωτοδικείο Αθηνών δεν 
αποδέχθηκε το πλάνο εξυγίανσης της Sato, 
όπως αυτό προτάθηκε και παρουσιάστηκε 
από την εταιρεία.
Όπως αναφέρεται σε σχετική ανακοίνωση, η 
εταιρεία σε προάσπιση των νομίμων δικαι-
ωμάτων της άσκησε έφεση κατά της από-
φασης, την εκδίκαση της οποίας πέτυχε να 
προσδιορίσει σε σύντομη δικάσιμο και δη σε 

εκείνη της 28ης Μαρτίου 2024 ενώπιον του 
Τριμελούς Εφετείου Αθηνών, προκειμένου 
να εκδοθεί το συντομότερο δυνατόν μία τε-
λεσίδικη επί της αιτήσεως απόφαση. Αναφέ-
ρεται ακόμη ότι "δεδομένων και όλων των 
ανωτέρω, η εταιρεία θα συνεχίσει να ενη-
μερώνει το επενδυτικό κοινό για τις περαι-
τέρω εξελίξεις αναφορικά με την πορεία της 
αίτησής της".

Στη διάθεση του πρώτου τοπικώς παραγό-
μενου συνταγογραφούμενου σκευάσματος 
φαρμακευτικής κάνναβης, Maroxim, προ-
χώρησε η Lavipharm ενώ, σύμφωνα με πη-
γές που γνωρίζουν καλά το θέμα, μέσα στον 
χρόνο αναμένονται και νέα λανσαρίσματα, 
εφόσον δεν υπάρξουν καθυστερήσεις στις 
αδειοδοτικές διαδικασίες. 
Η κυκλοφορία είναι αποτέλεσμα της στρα-
τηγικής συνεργασίας της Lavipharm με την 
Tikun Olam, η οποία παράγει τα φαρμακευ-
τικά σκευάσματα στις εργοστασιακές εγκα-
ταστάσεις της στην Κόρινθο.

"ΆΛΜΆ ΠΡΟΣ ΤΆ ΕΜΠΡΟΣ"
Σύμφωνα με τα όσα ανέφερε ο Τηλέμα-
χος Λαβίδας, Εκτελεστικό Μέλος ΔΣ της 
Lavipharm, στο πλαίσιο της εκδήλωσης 
για το λανσάρισμα του νέου προϊόντος, το 
άνοιγμα αυτό “σηματοδοτεί ένα άλμα προς 
τα εμπρός στην προσέγγισή μας στον τομέα 
της υγείας”.
Υπενθυμίζεται ότι στα τέλη του 2022 η εται-
ρεία υπέγραψε δύο νέες συμβάσεις με την 
εταιρεία Tikun Europe, που δραστηριοποι-
είται στην έρευνα, ανάπτυξη και παραγω-

γή προϊόντων φαρμακευτικής κάνναβης, 
με διάρκεια 5 έτη και δυνατότητα ανανέω-
σης, οι οποίες αφορούν την εμπορική διά-
θεση στην ελληνική αγορά των προϊόντων 
της Tikun.

ΕΚΤΙΜΗΣΕΙΣ
Ενδεικτική της ζήτησης για σχετικά προϊόντα 
είναι η ανάπτυξη της αντίστοιχης αγοράς στο 
Ισραήλ, μίας χώρας με πληθυσμό μικρότερο 
από αυτόν της Ελλάδας όπου, όταν η αγορά 
ωρίμασε έφτασε τα €400 εκατ.
Σύμφωνα με ενημερωτικό δελτίο του 2022, 

η διοίκηση του ομίλου στοχεύει σε πωλή-
σεις προ Rebate και Clawback ύψους €112,5 
εκατ. για το οικονομικό έτος 2026. Αυτοί οι 
στόχοι προϋποθέτουν την επιτυχή και έγκαι-
ρη εκτέλεση του πενταετούς επιχειρημα-
τικού σχεδίου και βασίζονται σε μια σειρά 
προσδοκιών και παραδοχών που αφορούν 
και στην πορεία της αγοράς φαρμακευτικής 
κάνναβης. Στις εκτιμήσεις που είχαν διατυ-
πωθεί για το 2024 οι πωλήσεις του τομέα αυ-
τού θα μπορούσαν να φθάσουν:
• τα €8,5 εκατ. το 2024
• τα €10,6 εκατ. το 2025
• τα €15,7 εκατ. το  2026

ΕΠΕΝΔΥΣΗ 
Όπως σημείωσε ο Νίκος Μπέης, CEO της Tikun 
Olam στην Ευρώπη, η επένδυση στη χώρα τα 
τελευταία 6 χρόνια ξεπέρασε τα €47 εκατ. και 
αναπτύχθηκε σε μια ιδιόκτητη έκταση 60 στρεμ-
μάτων, με 21.000 τ.μ. υβριδικών θερμοκηπίων 
τελευταίας τεχνολογίας και πάνω από 3.500 τ.μ. 
πρότυπης φαρμακευτικής μονάδας παραγωγής.

Χριστίνα Ζαφειρούλη
zafeirouli@notice.gr

Τηλέμαχος Λαβίδας, Εκτελεστικό Μέλος Δ.Σ., 
Lavipharm

https://www.soposh.gr/
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> ΆΔΜΗΕ
ΣΤΗΝ ΤΕΛΙΚΗ ΕΥΘΕΙΆ Ο ΔΙΆΓΩΝΙΣΜΟΣ  
ΓΙΆ ΤΗΝ ΆΡΙΆΔΝΗ

> ΝΆΥΤΙΛΙΆ
ΤΟ ΧΕΡΙ ΣΤΗΝ 
ΤΣΕΠΗ ΒΆΖΕΙ Ο 
ΓΙΆΝΝΗΣ ΚΟΥΣΤΆΣ

Θέμα ημερών, ενδεχομένως μέσα στην 
εβδομάδα που διανύουμε, είναι η υλοποίηση 
του επόμενου βήματος στον διαγωνισμό για 
το 20% της θυγατρικής του ΑΔΜΗΕ, “Αριάδ-
νη Interconnection”.
Πλέον αναμένεται το άνοιγμα του Virtual 
Data Room που θα περιέχει τα στοιχεία της 
θυγατρικής, το business plan και το draft του 
Shareholders Agreement το οποίο θα υπο-
γραφεί με τον παθητικό μέτοχο, ο οποίος θα 
αναδειχθεί από τον διαγωνισμό.

ΟΙ ΔΙΕΚΔΙΚΗΤΕΣ
Οι τέσσερις υποψήφιοι για την εταιρεία που 
υλοποιεί τη διασύνδεση Κρήτη-Αττική θα 
μπορούν να εξετάσουν τα σχετικά στοιχεία 
προκειμένου να προχωρήσουν στη συνέ-
χεια στην υποβολή των δεσμευτικών προ-
σφορών. Υπενθυμίζεται πως στην κούρσα 
παραμένουν οι: 
• ΓΕΚ Τέρνα
• Macquarie – Phaethon Holdings
• Terna 
• State Grid

ΔΙΆΣΥΝΔΕΣΗ
Στο μεταξύ τρέχουν τα έργα για την ολοκλή-
ρωση κατασκευής και την έναρξη δοκιμών 
για την ηλεκτρική διασύνδεση Κρήτης–Αττι-
κής στα τέλη του 2024. Στόχος είναι το έργο 
να έχει τεθεί σε πλήρη λειτουργία εντός του 
2025. 

Σύμφωνα με τον Πρόεδρο και Διευθύνοντα 
Σύμβουλο του Διαχειριστή, Μάνο Μανουσά-
κη, “το καλοκαίρι του 2025 θα τεθεί σε εμπο-
ρική λειτουργία η ηλεκτρική διασύνδεση 
Κρήτης – Αττικής. Ήδη από την ηλέκτριση της 
λεγόμενης μικρής διασύνδεσης με την Πελο-
πόννησο, το επίπεδο ποιότητας των υπηρε-
σιών ηλεκτροδότησης έχει βελτιωθεί σημα-
ντικά. Συμβατικές μονάδες κλείνουν και θα 
κλείσουν ακόμα περισσότερες με την ολο-
κλήρωση της μεγάλης διασύνδεσης που θα 
ξεκλειδώσει σημαντικά περιβαλλοντικά και 
οικονομικά οφέλη”.

ΕΝΕΡΓΕΙΆΚΟΣ ΚΟΜΒΟΣ
Με την ολοκλήρωση του έργου σε συνδυ-
ασμό με τη μικρή διασύνδεση Πελοποννή-
σου – Κρήτης που λειτουργεί από το καλο-
καίρι του 2021, εξασφαλίζεται η ενεργειακή 
ασφάλειά του νησιού χωρίς τη χρήση των 
συμβατικών μονάδων. Επιπρόσθετα, το 
νησί καθίσταται πλέον ενεργειακός κόμβος 
σε συνδυασμό με τη μελλοντική επέκτα-
ση της διασύνδεσης προς Κύπρο και Ισρα-
ήλ, ενώ τίθενται οι βάσεις για την περαιτέ-
ρω πράσινη ανάπτυξή του με τη δημιουργία 
ηλεκτρικού χώρου της τάξης των 2,5 GW για 
την εγκατάσταση χερσαίων και υπεράκτιων 
έργων ΑΠΕ.

Χριστίνα Ζαφειρούλη
zafeirouli@notice.gr

Η εισηγμένη στην Wall, Danaos Corp, 
συμφερόντων Γιάννη Κούστα,  προσθέ-
τει στο χαρτοφυλάκιό της πλοία neo-
panamax container αλλά και capesize 
bulkers.
Η ναυτιλιακή υπέγραψε συμφωνία νε-
ότευκτων πλοίων $188,4 εκατ. για δύο 
boxship 8.258 teu που θα κατασκευ-
αστούν στην Κίνα. Οι παραδόσεις του 
ζεύγους πλοίων από την Yangzijiang 
Shipbuilding, που αναμένονται το δ' τρί-
μηνο του 2026 και το α' τρίμηνο του 2027, 
θα προστεθούν σε δύο πλοία έτοιμα που 
παραγγέλθηκαν τον Ιούλιο στο ναυπηγείο.

ΕΞΆΓΟΡΆ 2 CAPESIZES
Η συμφωνία αφήνει στον Έλληνα εφοπλι-
στή 12 πλοία μεταφοράς εμπορευματοκι-
βωτίων στην κατηγορία των 6.000-8.258 
teu υπό ναυπήγηση, τα οποία είναι όλα 
έτοιμα για μεθανόλη. Η Danaos επιβεβαί-
ωσε, επίσης, την εξαγορά δύο capesizes 
από τον όμιλο Foremost για $52,8 εκατ. 
συνολικά, για παράδοση τον Απρίλιο και 
τον Ιούλιο. Η TradeWinds ανέφερε στις 5 
Φεβρουαρίου ότι η Danaos ξόδευε πε-
ρισσότερα από $26 εκατ. για να αγορά-
σει το Guo May 176.500 dwt (κατασκευ-
ής 2011).

Γιάννης Κούστας
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Η ελληνική οικονομία εξακολουθεί να στη-
ρίζεται βασικά στον ήλιο και στις παραλίες 
της, δώρο Θεού, επισήμανε μεταξύ άλλων 
σε άρθρο του στην Καθημερινή της Κυ-
ριακής, ο Μιχάλης Σάλλας, πρόεδρος του 
Lyktos Group, καταγράφοντας με τον τρό-
πο αυτόν την ουσιαστική ανάγκη εκτός από 
έργα υποδομών να σχεδιαστούν και έργα 
παγκόσμιου πολιτιστικού ενδιαφέροντος. 
Έθεσε, επίσης, μεταξύ των βασικών προτε-
ραιοτήτων για τη χώρα μας ένα κράτος για 
τους πολλούς, τον επαναπατρισμό των Ελ-
λήνων και τον καθορισμό συγκεκριμένων 
στόχων για να δοθεί λύση στο δημογρα-
φικό, τη στήριξη του Εθνικού Συστήματος 
Υγείας και καλύτερη δημόσια και ιδιωτική 
εκπαίδευση.

ΚΡΆΤΟΣ ΧΩΡΙΣ ΠΕΛΆΤΕΙΆΚΟΥΣ 
ΟΡΟΥΣ
Ο κ. Σάλλας αναφέρει ακόμη ότι ένα ελπιδο-
φόρο μέλλον χρειάζεται διακοπή του μίζερου 
παρόντος, όπως αυτό που συνιστά η εικόνα 
μιας εξάμηνης αναμονής για ένα ραντεβού 
σε δημόσιο νοσοκομείο, κάτι που απαξιώ-
νει το Εθνικό Σύστημα Υγείας, το οποίο πρέ-
πει να στηριχθεί από την πολιτεία.
Η υπόθεση του ανταγωνισμού δεν είναι υπό-
θεση μόνον της αγοράς, αναφέρει ο κ. Σάλ-
λας, αλλά πολιτικό καθήκον που προσδιορί-
ζει το φιλελεύθερο κράτος ως ισχυρό κράτος.
Έννοιες όπως η αντικειμενικότητα στις συ-
ναλλακτικές σχέσεις και η προστασία των μι-
κρών επιχειρήσεων από την απληστία των 
μεγάλων θα έπρεπε να αποτελούν το αυτο-
νόητο. Το ελληνικό κράτος δεν θα έπρεπε να 
λειτουργεί με πελατειακούς όρους.
Ενίσχυση απαιτείται στις υποδομές καθώς 
και αλλαγή στη φιλοσοφία, ακόμη και στη 
σύνθεση, των μηχανισμών εξουσίας.

ΔΗΜΟΓΡΆΦΙΚΟ
Ο επικεφαλής του Lyktos Group εστίασε και 
στο δημογραφικό πρόβλημα. ”Είμαστε ένα 
έθνος με τρισχιλιετή υπόσταση και ιστορία. 
Χρειάζεται όμως να ανακόψουμε την πλη-
θυσμιακή του συρρίκνωση". Ο ίδιος προτεί-
νει την ύπαρξη στόχων επιτεύξιμων ώστε σε 
μερικές δεκαετίες ο πληθυσμός να γίνει 13- 
14 εκατομμύρια από 10 σήμερα και όχι 7-8 

εκατομμύρια που προβλέπει η δημογραφι-
κή καμπύλη.

ΣΤΟΧΟΙ
Ακόμη, σημείωσε ότι η Ελλάδα δεν μπορεί 
να παραμένει ουραγός της Ευρώπης στους 
περισσότερους δείκτες. Θα πρέπει να τεθούν 
στόχοι ώστε σε 15-20 χρόνια από σήμερα η 
χώρα να βρίσκεται στην πρώτη πεντάδα των 
χωρών μελών της ΕΕ και να εργαστεί προς 
αυτήν την κατεύθυνση.

ΕΠΆΝΆΠΆΤΡΙΣΜΟΣ ΕΛΛΗΝΩΝ
Ο κ. Σάλλας τάσσεται υπέρ της αξιοποίησης 
της κλιματικής κρίσης με την εξ αποστάσεως 
εργασία και τις ραγδαίες τεχνολογικές μετα-
βολές, στοιχεία που μπορούν να επαναπατρί-
σουν πολλούς Έλληνες.

ΕΚΠΆΙΔΕΥΣΗ
Αναφορικά με την εκπαίδευση τόνισε ότι 
στη χώρα που γεννήθηκαν οι τέχνες, οι επι-
στήμες, η φιλοσοφία, η πολιτική δεν μπορεί 
να μην υπάρχουν διεθνούς κύρους πανεπι-
στήμια, υπό την αιγίδα του κράτους, που να 
προσελκύουν εκατοντάδες χιλιάδες σπουδα-
στών για προπτυχιακές και μεταπτυχιακές 
σπουδές. "Τσακωνόμαστε για το αν πρέπει 

να υπάρχουν και ιδιωτικά πανεπιστήμια, που 
πρέπει να υπάρξουν. Στον αντίποδα ωστόσο 
πρέπει να ενδυναμωθούν τα δημόσια πανε-
πιστήμια και να σταματήσει η εκπαιδευτική 
παρακμή".

ΠΡΩΤΟΓΕΝΗΣ ΤΟΜΕΆΣ
Επίσης, χτύπησε καμπανάκι για τη συρρί-
κνωση  του αγροτικού τομέα, κάτι που απο-
τελεί  εξαιρετικά επικίνδυνη υπόθεση για την 
επιβίωση της χώρας και τον ρόλο της σε επί-
πεδο ευρωπαϊκό, την ίδια στιγμή που τα μο-
ναδικά γεωφυσικά πλεονεκτήματα της Ελλά-
δας μπορούν να την καταστήσουν βιολογικό 
κήπο της Ευρώπης. Πρόσθεσε ότι "δεν μπο-
ρεί να είμαστε τουριστική χώρα χωρίς η με-
σογειακή διατροφή να είναι κυρίαρχη ενώ 
θα έπρεπε να θεσπιστούν ακόμη και κίνητρα 
τραπεζικών διευκολύνσεων στις τουριστικές 
επιχειρήσεις και στις επιχειρήσεις υγειονο-
μικού ενδιαφέροντος, με στόχο οι προσφε-
ρόμενες υπηρεσίες τους να περιλαμβάνουν 
όσο το δυνατό περισσότερο ελληνικά προ-
ϊόντα". Ο κ. Σάλλας προτείνει παραγωγικές 
συμπράξεις και σύγχρονες μεθόδους παρα-
γωγής, όπως επίσης και τη δημιουργία ενός 
σύγχρονου χρηματιστηρίου αγροτικών προ-
ϊόντων, κ.λπ.

> Μ. ΣΆΛΛΆΣ (LYKTOS)
ΚΡΆΤΟΣ ΓΙΆ ΤΟΥΣ ΠΟΛΛΟΥΣ & ΙΣΧΥΡΟΤΕΡΆ 
ΣΥΣΤΗΜΆΤΆ ΥΓΕΙΆΣ & ΕΚΠΆΙΔΕΥΣΗΣ

Μιχάλης Σάλλας, 
πρόεδρος, Lyktos 
Group
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Κεφάλαια ύψους €10 εκατ., με στόχο την 
ανάπτυξη νεοφυών επιχειρήσεων που προ-
σανατολίζονται στη βαθιά τεχνολογία και τον 
πράσινο και ψηφιακό μετασχηματισμό, θα 
ρίξει στην ελληνική αγορά το νέο κεφάλαιο 
επιχειρηματικών συμμετοχών Loggerhead 
Ventures, με έδρα την Θεσσαλονίκη, όπως 
αναφέρει το ΑΠΕ-ΜΠΕ.

ΕΆΤΕ
Το fund, που δημιουργείται στο πλαίσιο του 
προγράμματος Accelerate TT της Ελληνι-
κής Αναπτυξιακής Τράπεζας Επενδύσεων 
(ΕΑΤΕ), αναμένεται σε πρώτη φάση να στηρί-
ξει 10-15 startups, που θα λάβουν από €300 
χιλ. έως €1,5 εκατ. έκαστη, για να επιβεβαι-
ώσουν τις τεχνολογίες και τα επιχειρηματι-
κά τους μοντέλα στην ελληνική και παγκό-
σμια αγορά.
Η ομάδα του fund έχει ήδη εντοπίσει έξι - 
επτά εταιρείες (από τους κλάδους της έξυ-
πνης μετακίνησης, των εναλλακτικών πρω-
τεϊνών, της κυκλικής οικονομίας και της 
ρομποτικής), που αξιολογούνται ως προς 
το αν θα μπορούσαν να αποτελέσουν στό-
χο επένδυσης. Μάλιστα, εφόσον κάποιες 
από αυτές επιλεγούν, οι χρηματοδοτήσεις 
θα μπορούσαν να εκταμιευτούν στους επό-

μενους δύο έως τρεις μήνες, έπειτα από 
την ολοκλήρωση των διαδικασιών του due 
dilligence (δέουσας επιμέλειας) και των ανα-
γκαίων νομικών διεργασιών.

ACCELERATE TT
To στοχευμένο επενδυτικό εργαλείο 
AccelerateTT, το οποίο είχε ανακοινωθεί 
τον Μάιο του 2021, είναι μία ακόμη προ-
σπάθειας της Ελληνικής Αναπτυξιακής Τρά-
πεζας Επενδύσεων (πρώην ΤΑΝΕΟ) στην 
κατεύθυνση ενίσχυσης του ελληνικού οι-
κοσυστήματος της νεοφυούς καινοτόμου 
επιχειρηματικότητας. 
Ουσιαστικά, πρόκειται για ένα fund-of-funds 
που φιλοδοξεί να καλύψει όλη την αλυσίδα 
χρηματοδότησης των ελληνικών νεοφυ-
ών καινοτόμων επιχειρήσεων (startups) με 
εξωστρεφή χαρακτηριστικά και προοπτικές 
σημαντικής κλιμάκωσης (scalability) και να 
ενισχύσει τη μεταφορά τεχνολογίας από την 
έρευνα στην αγορά.
Η συνολική δημόσια χρηματοδότηση μέσω 
ΕΑΤΕ ανέρχεται σε €60 εκατ., με στόχο να 
συσταθούν επενδυτικά σχήματα διαχείρι-
σης κεφαλαίων επιχειρηματικών συμμετο-
χών (Venture Capital funds), με τη συμμε-
τοχή ιδιωτών επενδυτών.

> LOGGERHEAD VENTURES
ΝΕΟ FUND ΜΕ ΚΕΦΆΛΆΙΆ €10 ΕΚΆΤ. ΚΆΙ 
ΤΗ ΣΥΜΒΟΛΗ ΤΗΣ ΕΆΤΕ ΣΤΗΝ ΕΛΛΗΝΙΚΗ 
STARTUP ΣΚΗΝΗ

Γίνε 
συνδρομητής 

ΔΩΡΕΑΝ 
εδώ

https://smesdaily.com/
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Γίνε 
συνδρομητής 

εδώ

> ENTERPISE GREECE

ΣΤΙΣ ΔΙΕΘΝΕΙΣ ΕΚΘΕΣΕΙΣ ΜΟΔΆΣ PURE 
LONDON X JATC ΚΆΙ SCOOP
Δεκαέξι ελληνικές επιχειρήσεις συμμετεί-
χαν στην εθνική αποστολή που διοργάνω-
σε η Enterprise Greece στις διεθνείς εκ-
θέσεις Pure London x Just Around The 
Corner (JATC) και SCOOP, οι οποίες διε-
ξήχθησαν από τις 11 έως τις 13 Φεβρουα-
ρίου 2024 στο εκθεσιακό κέντρο Olympia 
London.
Πρόκειται για κορυφαίες, διεθνείς εμπορι-
κές εκθέσεις μόδας - γυναικεία και ανδρι-
κά ρούχα, αξεσουάρ, παπούτσια, κοσμή-
ματα και lifestyle - που διοργανώνονται 
δύο φορές τον χρόνο στο Λονδίνο από 
την Hyve και συγκεντρώνουν το ενδιαφέ-
ρον αγοραστών, σχεδιαστών και επιχει-
ρήσεων με εμπορικά σήματα παγκοσμί-
ου εμβέλειας.

ΟΙ ΕΛΛΗΝΙΚΕΣ ΣΥΜΜΕΤΟΧΕΣ
• Access ABEE
• Anna Vlachaki (ANIW)
• Artisun
• Borsis Vasilis V&R
• Christina Brampti
• Esthete
• Eorgia Charalart Jewellery
• Haris Cotton SA
• Imisi Collection
• Joanna Plakidou Headpieces
• Muff
• Neiromai
• Olia Scarves
• Sibylla Delphica
• Void Mode
• Vogiatzi Eirini & SIA
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